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LODSEJERFORENINGEN, DER 
skal skabe fællesskab om af-
græsning og naturpleje på 
Natura 2000 arealerne, blev 
i februar omdannet fra at 
være en andelsforening til 
en forening sidst i februar.

 -Nu er vi kommet ind i den 
næste fase, hvor vi for alvor 
er ved at få gang i driften, 
der i forhåbentlig rigtig 
mange år vil være til glæde 
for lodsejere, fællesskabet 
og naturen på Læsø, siger 
driftsleder Hans-Henrik Jør-
gensen.

De sidste mange måneders 
forhandlinger med lodsejere 
har været en meget positiv 
oplevelse og bestyrelsens re-
præsentanter er blevet godt 
modtaget overalt.

 -Dette betyder selvfølgelig 
ikke, at vi også har fået alle, 
vi har været i kontakt med, 
med i foreningen, men vi har 
et meget solidt fundament at 
arbejde videre fra, siger 
driftslederen.

En af lodsejerforeningens 
store udfordringer i op-
startsfasen har været ø-støt-
ten og lodsejernes forskelli-

ge tilsagn.
 -Det har afstedkommet, at 

der både er indgået aftaler 
som rene forpagtninger og 
som pasningsaftaler. Når vi 
forhåbentlig inden længe 
kender fremtiden omkring 
ø-støtte og andre støtteord-
ninger, kan vi komme et 
skridt videre mod ideelle 
forpagtninger, siger Hans-
Henrik Jørgensen.

I disse dage har lodsejer-
foreningen travlt med at ud-
fylde fællesskema og oplys-
ninger om producentskifter.

 -Enkelte lodsejere vil også 
blive kontaktet om mulighe-
den for at søge tilsagn på de-
res arealer for 2015, således 
at disse kan oppebære til-
skud, når foreningen råder 
over tilstrækkelig antal dyr 
til også at afgræsse disse ud-
videde arealer, forklarer 
driftslederen.

Når fællesskemaet er afle-

veret vil driftsledelsen i lods-
ejerforeningen snarest mu-
ligt sørge for at udfærdige de 
endelige forpagtnings- og 
pasningsaftaler samt etable-

re et medlemskartotek.
 -Foreningen har også haft 

kontakt til de fleste af de dy-
reejere, der historisk har af-
græsset i tidligere fælles-

hegn eller med individuelle 
aftaler, men vi mangler sta-
dig at tale med nogle få.

 -Er der derfor dyreejere, 
der kan eller måske overve-

jer at tilbyde dyr til lodsejer-
foreningen, men endnu ikke 
har en aftale, vil vi meget 
gerne kontaktes, pointerer 
Hans-Henrik Jørgensen.

Optimisme i lodsejerforeningen

LODSEJERFORENINGENS DYR er fortsat i vinterkvarter, men inden længe bliver de lukket ud på de arealer, der er indgået aftale om.

KRAT, GRÆS og gammel lyng 
bliver brændt af af Life-projektet 

og arealerne afleveres til 
Lodsejerforeningen, klargjort til 

at sætte dyr på.


